
       T E R N  

zpravodaj 
Římskokatolické farnosti Dýšina  

28. 6. 2015 – 13. neděle v mezidobí 

O H L Á Š K Y :  
� O prázdninách nebudou jiné 

pravidelné aktivity farnosti 
kromě pondělních modliteb 
matek, páteční a nedělní 
adorace a mší sv. – nebudou-li 
i ty z důvodu prázdninových 
aktivit odvolány. 
� V neděli 28. 6. bude v 17:00 na 

dýšinské faře poslední 
eucharistická promluva 
v rámci Národního 
eucharistického kongresu. Po 
ní bude adorace v kostele a 
nabídka modlitby nešpor. 
� Od úterý 30. 6. do pátku 3. 7. 

nebudou z důvodu studentské 
akce mše sv. ani jiné aktivity 
farnosti.  
� V sobotu 4. 7. bude v Dýšině 

v 18:30 kino na půdě kostela. Dokumentární film Martina Pátka z r. 
1998 Můj čas mi měří déšť představuje příběhy dětí a jejich rodičů, 
kterým do života vstoupilo vážné onemocnění a o společenství lidí z 
Nadačního fondu Klíček, kteří jim pomáhají. 
� V neděli 5. 7. je slavnost sv. Cyrila a Metoděje. 
� Od úterý 7. 7. do středy 22. 7. nebudou z důvodu dovolené kněze mše 

sv. ani jiné aktivity farnosti. V neděli budou mše sv. sloužit otcové 
dominikáni z Plzně.  
� V pátek 24. 7. bude v 19:00 na dýšinské faře farní rada. 
� Od 2. do 8. 8. bude tábor farnosti pro děti v Jesenici. Z tohoto 

nebudou od úterý 4. 8. do soboty 8. 8. mše sv. ani jiné aktivity 
farnosti. 
� V neděli 9. 8. bude na zahradě dýšinské fary bazar s možností nákupu 

mnoha věcí a s kulturním programem. Předtím můžete nosit na faru 
zachovalé věci, které budou v bazaru prodávány. Výtěžek bude 
věnován na opravu kostela. 
�  V sobotu 15. 8. bude slavnost Nanebevzetí P. Marie. V Plané nade 

Mží bude sloužena poutní mše sv. v 10:00. 
� Od úterý 18. 8. do pátku 21. 8. nebudou z důvodu studentské akce 

mše sv. ani jiné aktivity farnosti.   
� Pěší pouť farnosti z Dýšiny do Klatov bude letos v termínu 28. -  29. 

8., s možností přespání d 30. 8. Začíná se 28. 8. v 5:00 v kostele 
v Dýšině. 
�  Od 31. 8. do 13. 9. bude v naší farnosti na praxi bohoslovec Bystrík 

Feranec. 
� V úterý 1. 9. bude odpoledne na dýšinské faře požehnání školákům 

k nové-mu školnímu roku a odpoledne plné her. 
� Dovolená farnosti se chystá v Teplé od 5. 9. na asi čtyři dny. 
 

 

 
 
 
 

 
 
 
 

 
 

Mistr Jan Hus  
Vydavatelé časopisu Poutník 

sousední chrástecké evangelické farnosti 
mě požádali, abych pro ně v několika 
větách vyjádřil, jak se katolický kněz dívá 
na postavu Mistra Jana Husa. Nabízím 
trochu pro naše potřeby upravený text 
tohoto článku:   

Do kroniky farnosti  si na začátku 20. 
století si jeden z mých předchůdců, 
dýšinských farářů, zapsal, že je spokojen 
s tím, že na zdejší husovské slavnosti 
dorazilo onen rok jen velmi málo lidí. S učením a vírou historického Mistra Jana Husa bude mít současný 
katolík pravděpodobně paradoxně mnohem méně problémů než  leckterý protestant. Mistr Jan uznával všech 
sedm svátostí, měl velkou úctu k Panně Marii, jeho učení o Eucharistii lze snad vyložit katolicky, byť bychom 
se s ním pravděpodobně neshodli na jeho pohledu na církev. Konec konců i Jan Hus byl katolickým knězem a 
jeho záměrem nebylo vymezit se vůči katolické církvi, ale reformovat ji.  

Problém, který snad může přežívat, je problém psychologický. Postava Mistra Jana příliš dlouho 
rozdělovala či se k rozdělování křesťanů zneužívala a zdá se mi, že z obou stran. Být katolíkem dlouho 
znamenalo nemít s Husem nic společného a mít v úctě Husa dlouho znamenalo nemít rád katolickou církev. 
Překonat tuto mentalitu jistě pro mnohé lidi, kteří v ní byli vychováváni, může být podobně obtížné jako 
vyrovnat se se svými traumaty z dětství. 

Osobně si pro mnoho vlastností Mistra Jana velmi vážím a svou vírou, křesťanskou radikalitou a věrností 
až k smrti je jistě inspirujícím pro všechny křesťany bez ohledu na konfesi. Katolický pohled však může mít 
s některými Husovými postoji problémy, pokud se na jeho dobu nedokáže dívat jinak než očima té naší. Mistru 
Janovi se tak někdy vytýká, že si moc nedělal z rozhodnutí svého biskupa, kterému při kněžském svěcení 
sliboval poslušnost, že pokud by se vzala vážně jeho teze o tom, že církevní i světský představený v těžkém 
hříchu zastává svou funkci neoprávněně, vedlo by to nejspíše ke společenskému rozvratu, že mnohé jeho 
požadavky byly nereálné a utopické. Pokud ale pohlédneme na dobu, v níž žil, dobu očekávání brzkého 
druhého příchodu Krista, dobu kupování si církevních úřadů a četných nesmyslných exkomunikací, dobu, 
která církevní autoritu znevěrohodnila tím, že tři kardinálové o sobě tvrdili, že jsou právoplatnými papeži, je 
samozřejmě jednání Mistra Jana mnohem pochopitelnější.  

Anglický spisovatel G. K. Chesterton píše, že křesťanská víra je často vyjádřena dvěma opačnými 
pohledy, které se vzájemně vyvažují, a ani jeden z nich nesmí přebujet na úkor toho druhého. Bůh je jeden, 
ale zároveň v něm jsou tři, Kristus je člověk, ale zároveň Bůh. Rád bych se na učení Mistra Jana díval jako na 
jednu z těchto dvou pravd: ano, církev musí být očištěna, ano, musí žít mnohem více podle evangelia, než jak 
žije, a je nehorázné, že to tak není. Nechci ale přitom zapomenout na druhou pravdu, které také věřím, že 
jsou chvíle, kdy člověk musí církev přijmout i s jejími ranami, bolestmi a chybami a mít ji rád přesto, že se tolik 
odlišuje od ideálu toho, jaká by býti měla.                                                                                                P. Pavel Petrašovský 
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PRAVIDELNÝ 
PROGRAM: 
 

DÝŠINA: 
pondělí  
• 17:30 – modlitby 

maminek za své děti 
– fara 

úterý 
• 17:00 - možnost  

zpovědi – kostel 
• 17:30 – mše sv. 
• 18:30 – setkání na 

biblí nebo kurz 
Gama – fara 

středa 
• 17:30 – mše sv. 
čtvrtek 
• 17:30 –  mše sv.  
(11.6. mše sv. už v 17:00) 

pátek 
• 16:00 – setkání dětí 
• 17:15 – adorace, 

možnost zpovědi  
• 18:00 – mše sv. 
• 19:00 – setkání 

mládeže – fara 
sobota 
• 17:30 - mše sv. 
neděle 
• 11:00 – možnost 

zpovědi - kostel 
(kromě 1. a 3. 
neděle v měsíci) 

• 11:30 – mše sv. 
• 18:00 – adorace a 

nešpory – kaple na 
faře 

DRUZTOVÁ:  
• nedělní mše sv: 9:15 

– kaple na návsi 
• 1. neděle v měsíci: 

setkání nad 
tématem, 3. neděle: 
povídání u buchet 

 
 
kontakt:  
P. Pavel 
Petrašovský 
737 814 525, 
boyda@centrum.cz 
www. 
farnostdysina.cz 



Zápis z farní rady ze dne 19. 6. 2015 
 

Přítomní členové farní rady: T. Koutecká, p. Panc, J. Blažek, P. Blažek, M. Kučerová, p. Bohuslav, 
p.Štajner, A.Havelková, hosté z řad veřejnosti 
 

Kontrola předchozího ustanovení: 
� Nákup židlí na půdu kostela - úkol trvá, návrh - židle z fary přemístit na půdu kostela a novými 

židlemi vybavit farní místnost. 
� Pořízení 30 kancionálů - splněno, látka na ochranný obal zakoupena, v současnosti probíhá 

postupné šití těchto látkových obalů. (zabezpečuje T. Koutecká).  
� Z důvodu sekání trávy na farním pozemku byl osloven p. Novotný - v dalším jednání mu bude 

nabídnuta úplata za tuto službu. 
� P. farář odeslal písemnou žádost Obci Kyšice o příspěvek na opravu kostela. Obdobnou žádost 

pošle i Obci Chrást. 
� P. farář informoval o zadání zakázky na zhotovení dlážděné cesty od hřbitovní brány k bočnímu 

vchodu kostela. Práce bude realizována v nejbližší době.  
 

� Farní dovolená – bude realizována v Teplé. Diskuse o technickém provedení dopravy. Závěr: bude 
objednán autobus, který se bude při zpáteční cestě vracet ne zcela plně obsazen.. 
� P. farář informoval o restituci pozemků v katastru Druztová - parcela PK 178 a PK 181. Na 

pronájem jedné z nich je sjednána nájemní smlouva . 
� Členové FR byli informováni o stavu a provozu místnosti pro sociálně potřebné na faře Dýšina (v 

bývalé prádelně za podloubím, vchod zvenku fary). Místnost je opravena a v současné době je 
využívána člověkem v nouzi se zdravotními problémy. FR byla seznámena s důvody pro obsazení 
tohoto prostoru a plně se s rozhodnutím ztotožňuje.  
� Zazněl návrh, zda obdobný rozšířený projekt nerealizovat na farské zahradě - diskuse o finančním 

zabezpečení, výběru lidí, odpovědnosti za výstavbu. 
� p. Bohuslav informoval o nutnosti projektu a upozornil na délku trvání stavebního řízení. 
� Z diskuse i ze stran přizvaných hostů vzešly následující varianty možného řešení: 

1 Malý domeček se sociálním zařízením 
2. Rekonstrukce stodoly s možností dalších aktivit (např. dílna) 
3. Výstavba většího objektu pro sociální bydlení 
� Závěr: Oslovit paní Ing. Vellekovou a požádat ji o technické posouzení jednotlivých variant z po-

hledu autorizovaného inženýra. Jejím závěrem se bude dále zabývat následující FR. 
� Jako alternativní řešení byly členy FR navrhovány i další varianty (spolupráce s obcí, spolupráce 

s charitami...) 
� Tyto alternativy budou součástí variantního rozhodování při dalším zasedání FR, které bylo 

stanoveno na 24. 7. 2015                                                            Zapsala dne 19. 6. 2015 Marta Kučerová 
 

Výjezd farnosti do Bavorska 
 

V sobotu 20. 6. 2015 jsme byli na výletě v Německu. Ráno 
jsme disciplinovaně odjeli podle domluvy, natěšeni na výlet, 
někteří možná poprvé vyrazili za hranice Čech.  

První cíl byla sklárna ve Zwieselu. Protože v sobotu se 
ukázky přímého vyfukování skla nepořádají, mohli jsme si 
prohlédnout jejich výrobky, formy, surové sklo. Přímo před 
sklárnou stojí pyramida ze sklenic na víno - největší na světě. 
Použili jich na to 93 665 kusů. O její stavbě a výrobě sklenic na 
víno jsme zhlédli krátké filmy.  

Cestou za dalším cílem jsme se zastavili v pohádkovém 
lese, plném postav z pohádek, lidí i zvířátek, krásně 
vytesaných ze dřeva, natřených, postavených v domečkách 
v lese. Byla tam někdy i stanoviště s vyprávěním té které 
pohádky a písničkami. Viděli jsme i ledovcové jezero 
uprostřed hor.  

Po silnici vedoucí  lesem, odkud se nám naskýtal i přes 
časté přeháňky  krásný výhled do hornaté krajiny, jsme 
dorazili do ZOO Lohbergu. Marně byste tu hledali tuleně, 

slony či dinosaury. Měli tu 
zvířata, jako jsou třeba kozy, 
osli, králíci, morčata, srnci, 
sovy, rysi, a dokonce soby a losy. Králíky a morčata jsme si mohli i hladit 
a chovat. Také kozy a osly jsme si hladili a krmili.  

Navštívili jsme také poutní místo Neukirchen beim Heiligen Blut. 
Přijeli jsme přímo na začátek mše svaté, a přestože byla sloužena 
v němčině, bylo to po celodenním výletě úžasné spočinutí a odpočinutí. 
Po mši sv. opět lilo, ale občerstveni jsme ještě vyběhli krásnou cestou 
zastavení Sedmi bolestí P. Marie ke kapličce sv. Anny, krátce se po 
putováníčku pomodlili a pak už hurá dolů do autobusu směr domov. 
Cestou v mikrobusu jsme tam i zpět zpívali spoustu písniček. Ještěže má 
o. Pavel tak pěknou kytaru na doprovod.  

Auf wiedersehen im Deutschland!                
  Renata a Hedvika Klimešovy 

Koncert Plzeňského 
akordeonového tria 
 

Koncerty v dýšinském kostele jsou teď pod organizací 
Renaty Klimešové krásné a kvalitní. Pokračováním tohoto 
trendu byl i koncert Plzeňského akordeonového tria v sobotu 
27. 6. 2015.  Tři mladí lidé, kteří se sešli z různých koutů Čech 
na konzervatoři, kde založili své uskupení, se ujali večera.  

Kostel byl zaplněn až po okraj. Tři harmoniky krásně 
zněly kostelem, zněly skladby klasické i moderní, lidé tleskali, 
krásné to bylo. 

 

Pro děti: Co tehdy nebylo? 
 

 V době, kdy žil v Izraeli Pán Ježíš, žili lidé úplně 
jinak než dnes. Malíř ale na obrázek přikreslil deset věcí, 
které dnes známe, ale tehdy je lidé určitě neměli. Najdeš je? 

 
 

 

 

Farář zpovídá mladou dívku: „A jiné hříchy už nemáte?"
Dívka dodá nesměle: „No, snad už jen, že se každé ráno prohlížím  
v zrcadle, jak jsem hezká." 
Farář mávne rukou a říká: „Ale to není hřích, dcero, to je oční vada!" 
♣♣♣ 
Jste věřící? - Ne, jsem ateista. - Opravdu? - Jako že Bůh je nade 
mnou! 


